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1 millió 200 ezer pengőt 
követel a belügyminisztérium a várostól 

a rendőrségi tartozás cimén 
Felszólította a városi, hogy az év végéig rendezze a rendőrségi hoz-

zájárulás hátralékát — „4 város még törleszteni sem tud" 

(A Délmagyarország munkatársától.) A bel-

ügyminiszter lő l kellemetlen tartalma leirat ér-
kezett a közelmúlt napokban a városhoz A mi-
niszter azt közli, hogy »könyvei tanúsága sze-
rint« a város nem kevesebb, mint egymilliókét-
százezer pengővel tartozik — áJlamrendőrségi 
hozzájárulás cimén. Ennyire szaporodott fő! a 
város hátralékos tartozása, ami azt jelenti, hogy 
közel őt esztendő óla nem fizette be Szeged azt 
az összeget, amellyel a rendőrség miatt megter-
helték. Szegednek évenkint 280.000 pengőt kell, 
helyesebben kellene fizetnie ezen a címen. Ezt 
a horribilis összeget, amelyből a kormány sem-
mit sem enged el, minden esztendőben beállítják 
a költségvetésbe. Talán a város hatóságában a 
jószándék is meglenne, hogy az előirt összeget 
befizesse, de azután, amikor sor kerülne a fize-
tésre, következetesen kiderül, hogy pénz nincs, 
fizetni tehát nem lehet és így a hátralék évről-
évre szaporodik. 

A belügyminiszter eddig nem tett kísérletet 
arra, liogy behajtsa a város hátralékát. Általá-
ban olyasfé'e hallgatólagos vé'emény a'akult ki 
Szegeden és Pesten is a kérdésről, hogy az egyre 
súlyosabb pénzügyi válsággal küzdő városokat nem 

szabad zaklatni a rendőrtégi hozzájárulásért, hi-

szen a rendőrség államosítása óta a városi ad-
minisztrációt igen sok uj elvégezni való mun-
kával terhelte meg az állam és igy ha a rendőr-
ség fentartásáról nem is kell gondoskodnia, de 
az uj elintéznivalók miatt egymásután kelteit uj 
és uj hivatalokat szerveznie, ami viszont a tiszt-
viselői létszám emelésével, a személyi kiadások 
megnövelésével járt. 

A belügyminiszter leirata kellemetlen megle-
petést keltett a városházán, különösen azé t, mert 
a miniszter azt kivánja, hogy a város ezt a hor-
ribilis hátralékot az esztendő végéig föltétlenül 

rendezze. 

Dr. Pálfy József polgármester, akihez kérdést 
intéztünk ebben az ügyben, a következőket mon-
dotta: * 

— A leirat megérkezett. Válaszolni fogok rá, 
jelentem majd a miniszternek, hogy a város mai 
súlyos pénzügyi helyzetében semmi esetre sem 

egyenlítheti ki tartozását, de még arra sem gon-

dolhat, hogy törlesszen valamennyit belőle. Nincs 

pénzünk rá, hiszen a halaszthataianul sürgős ki-
adásainkat is csak a legnagyobb erőfeszítések 
árán tudjuk fedezni. 

J ö n M A L A K K A 1 P O K O L 
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I00 GYERMEK KOZUL 
T-EN KAPTAK REGGELIRE TEJET,. 
Megdöbbentő adatok a földmunkáscsaládok nyomoráról — A dorozs-
mai egészségügyi vizsgálaton a gyermekek 8 0 százalékát betegnek és 

rosszul táplaltnak találták 

(A Délmagyarország munkatársától.) A Föld-
munkások Vállalkozó Szövetsége, amelynek 
közel tízezer kubikos a tagja, időnkint meg-
szokta vizsgálni a földmunkás családok gyer-
mekeit, hogy gyógykezeltetésükről gondoskod-
jék, valamint eleiemmel és ruházattal láthas-
sa el őket. A szövetségnek dr. S t e u e r György 
ny. államtitkár az elnöke, aki a napokban 
megielent Kiskundorozsmán, hogy a kubikos-
gyermekek vizsgálatát elvégeztesse. 

A dorozsmai Országos Stefánia Szövetség 
helyiségeiben folyt le a vizsgálat, az elemi is-
kolák növendékei ide vonultak fel, dr. K o-
r o m Ernő járási tiszti orvos ejtette meg a 
vizsgálatokat. Ezek a vizsgálatok rendkívül 
szomorú fényt vetnek a földmunkás családok 
elképesztő nvomoruságára. 

A gyermekek 80 százaléka rosz-
sznl táplált, igen sok köztük a tbc.-

beteg, a legtöbbje tisztátalan. 

A Földmunkások Szövetsége már huzamo-
sabb idő óta folytatja a gyermek-vizsgálato-
kat. A Dunántul városai után Csongrádmegye 
városaira és községire került sor és most Do-
rozsmán értek véget a vizsgálatok. A tapasz-
talatokról beszélgettünk dr. S t e u e r Gvörgy 
nv. államtitkárral, aki a következőket mon-
dotta: 

— Rövid idő alatt 12.000 munkásgvermeket 
vizsgáltunk meg és mondhatom, a vizsgálatok 
eredménye gondolkodóba kell, hogy ejtsen 
minden embert. 

Leírhatatlan az a nyomorúság, 
amelyben a magvar földmunkás-

családok élnek 

Széchenyi Moxl Csütörtök, péntek 
A Paramount nagyszabású vJgjáték attrakciói 

A K i r á l y m u l a t 

Carl Brlsson («szereplésivel 5. 7, 9, 

és ha sürgősen nem érkezik számukra segít-
ség megakadályozhatatlan a pusztulásuk. A 
legszomorúbb napjaim azok, amikor ezeken a 
vizsgálatokon megjelenek, mert látom, hogy a 
kubikos család életszínvonala napról-napra 
milyen megdöbbentő mértékben sülyed. Álta-
lában az az arány, hogy 

tíz megvizsgált gyermek közül 
nyolc rosszul táplált, beteges, tisz-

tátalan. 

Egyik csongrádmegyei községben csütörtökön 

volt a vizsgálat, száz gyermektől kérdeztük 
meg, hogy mit reggelizett azon napon. A száz 
közül csak heten kaptak reggelire tejet, vagy 
kávét, a többiek lebbencslevest, vagy kenyeret 
früstököltek. Ilyen a helyzet a községekben és 
még elszomorítóbb a városokban. Az egyik 
megvizsgált kisleány rendkívül tisztátalan 
volt, megkérdeztem tőle, hogy mikor mosako-
dott utoljára? 

— Vasárnap — volt a válasz. 
Ez csütörtökön volt; négy napon át nem 

mosdatták, mint később kitűnt azért, mert a 
szülei hajnaltól késő estig a gyárban dolgoz-
nak, hétszámra nem is látja őket, szappanra 
pedig nem telik nekik. 

— Szomorúan tapasztalom — folytatta 
Steuer államtitkár —, hogy a magyar főldmun-
kásnép helyzetét mennyire nem ismerik aa 
illetékesek. A faluhelyeken gyakran hallom a 
szenvedélyes kifakadásokat. 

— Nálunk van állatvédelem, van madárvé-
delem, gyiimölcsvédelem és árvédelem is, csak 
— gyermekvédelem nincs . . . 

— Sok helyen láttam, hogy a földművesnek 
szénen gondozott tehene, lova van, de a gyer-
mek» elhanyagolt és beteg. Megkérdeztem, 
hogv miért nem a gyermekét gondozza, a te-
hén helvett és akkoT az volt rá a válasz, hogv 
a tehenéből pénzel, a lovával fuvart vállal, 
azok tartják el a cs-^dot. gondjukat kell vi-
se'ni, mert máskép f- 'fordulnának éhen . . . 

Azzal fejezte be Sl uer György nyilatkoza-
tát hogv a vizsgálatok után 

emlékiratban tárja fel a földműn -
kásság roppant nyomorúságát, 

küldöttség nyújtja át a kormánynak a memo-
randumot. kérve az azonnali segítés elrende-
'ését. A Földmunkás Szövetség az emlékirat-
hoz csatolni fogja a 12.000 kubikos-gyennek 
vizsgálatáról felvett iegyzőkönyvet. 12.000 jegy-
zőkönyvet. tizenkettőezer bizonyítékot a nyo-
morúságról . . . 

H. M. 

Felfüggesztették a vizsgálatokat 
végző tiszti orvost 

A dorozsmai kubikuscsaládok gyermekeinek 
vizsgálata szerdán szóbakerült Csongrádmegye 
közigazgatási bizottságának szentesi ülésén is. Dr. 
Csergő Károly alispán bejelentette, hogy dr. Ko-
rom Ernő dorozsmai községi tiszti orvost a tö-
meges orvosi vizsgálatnál való magatartása miatt, 
fegyelmi eljárás elrendelése mellett, állásától fel' 
függesztette. 

A fegyelmi határozat szerint Korom tiszti orvoa 
a kubikusleányokat a Földmunkás Vállalkozó Szö-
vetség képviselője: dr. Steuer György ny. állam-
titkár, egy budapesti újságíró és a Délmagyar' 
ország munkatársának jelenlétében vizsgálta meg. 
A vizsgálatnál a határozat szerint idegen szemé« 
lyeknek nem lett volna szabad jelen lenniük. 

Dr. Korom Ernő, akit igen kitűnő minősítés-
sel választottak meg csak nemrégen Dorozsma 
járási tiszti orvosának, a felfüggesztést értesü-
lésünk szerint megfellebbezi és bizonyítani kí-
vánja, hogy a vizsgálatot teljesen szabályosan vé-
gezte el. 

E n i l Y o t ö b o r b o n i j á t H í r 

o l e g n o g o o b b í n s é g g e l K ü z d ő 

a l s ó t a o Q f i l l a h o s s f t g 

(A Délmagyar ország mvnln társától.) Dr. Bo-
kor Pál tb. főügyész vezetésével nagyobb alsö-
tanyai küldöttség jelentkezett szerdán délelőtt dr. 
Pálfy József polgármesternél. A küldöttség élén 
dr. Bokor Pál elmondotta, hogy Alsótanyán a 
lakosság jelentős része a legnagyobb Ínséggel 
küzd ós teljesen reménytelenül indul a közeledő 
télnek. Az éléskamrák üresek, kereset nincs, még 
burgonya sem akad sok ház körül. Arra kérte a 
polgármestert, hogy szerezzen az Ínségesek szá-
mára legalább ennivaló burgonyát. 

A polgármes'er kije'entette a küldö'.tség előtt, 
hogy az igények összeirása folyamatban van, re-
mélhetőleg rövidesen burgonyához juttathatja a 
hatóság a ráutaltakat. 

A küldöttség ezután panaszt emelt azért, mert 

a gazdák által jegyzett kedvezményes ftukorioa, 
amelynek árát előre befizették, még mindig nem 
került szétosztásra, illetve igern sokan nem kap-
tak belőle, vagy nem kapták meg a jegyzett 
mennyiséget. A polgármester kijelentette, hogy 
most kísérleteznek a még hiányzó kukoricameny-
nyiség beszerzésével. 

Végül a küldöttség elmondotta, hogy a transz-
kontinentális ut építésével kapcsolatban betemet-
tél: a régi ut mentén lévő árkdkat. így tartani 

lehet attól, hogy télen a csapadékvizek, nem ta-
lálva lefolyást, elborítják és járhatatlanná teszik 
az ulakat. A polgármester megígérte, hogy a 
mérnö ükkel megvizsgáltatja a kérdést ós a szük-
séges intézkedéseket megteszi. 


